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DAMES EN HEREN,

De Commissie voor Mediabeleid besprak op don-
derdag 1 april 1999 het voorstel van resolutie van
mevrouw Marijke Dillen en de heer Jan Penris be-
treffende maatregelen tot het houden van een we-
tenschappelijk onderzoek naar het aandeel van
Nederlandstalige programma’s op de openbare te-
levisieomroep en Nederlandstalige muziek op de
radiozenders (Stuk 640 (1996-1997) – Nr. 1).

Het voorstel van resolutie werd toegelicht door
mevrouw Marijke Dillen.

Na bespreking werd het voorstel door de commis-
sie verworpen.

I. BESPREKING

1. Toelichting door mevrouw Marijke Dillen

Mevrouw Marijke Dillen verklaart dat deze resolu-
tie geïnspireerd is door een dossier van de Vlaamse
Culturele Koepel dat alle leden van deze commis-
sie anderhalf jaar geleden (januari 1997) per post
ontvangen hebben.

De Vlaamse Culturele Koepel die een aantal
Vlaamse cultuurverenigingen groepeert, vraagt dat
er een wetenschappelijk onderzoek gebeurt naar
het aandeel van Nederlandstalige programma’s op
de openbare televisieomroep en Nederlandstalige
muziek op de radiozenders.

Mevrouw Marijke Dillen verduidelijkt dat de RUG
voor de televisie reeds een dergelijk onderzoek
deed. Maar voor de radio’s bestaat er geen derge-
lijk wetenschappelijk onderzoek i.v.m. de program-
matie en meer in het bijzonder naar het aandeel
van buitenlandse producties en de taal van de pro-
grammatie en een vergelijking van het aandeel van
andere Europese talen in de totale muziekpro-
grammatie.

De indienster benadrukt dat dergelijk onderzoek
belangrijk is voor het uitstippelen van een beleid.
Zij houdt een pleidooi voor meer Nederlandstalige
programmatie op de openbare radiozenders. Op de
televisie is gebleken dat op dat vlak er geen noe-
menswaardige problemen zijn. Maar de program-
matie op dat vlak op de radio laat wel te wensen
over.

Mevrouw Marijke Dillen pleit dan ook voor een
diepgaand wetenschappelijk onderzoek met de be-
doeling een aantal gegevens te verzamelen. De
KUL, departement Communicatiewetenschappen
die bereid is om dergelijk onderzoek uit te voeren,
raamt dergelijk onderzoek op een kostprijs van
550.000 frank. Met een relatief beperkt bedrag kan
men dus dergelijk onderzoek doen. De indienster
verklaart dat in het buitenland, onder meer Frank-
rijk dergelijke onderzoeken plaatsvinden.

Mevrouw Marijke Dillen dringt aan dat deze reso-
lutie wordt goedgekeurd zodat een bedrag kan vrij-
gemaakt worden om dit onderzoek te laten ver-
richten.

2. Bespreking

De heer Carl Decaluwé heeft weliswaar oor voor
de problematiek maar stelt dat als dit voorstel nu
goedgekeurd wordt, de commissie de volgende me-
diaminister reeds verbindt tot het laten uitvoeren
van een dergelijke studie. Hetzelfde lid heeft voor-
al ook problemen met het derde punt van deze re-
solutie dat vraagt "een beleid uit te bouwen van
ondersteuning en stimulering van eigen Vlaamse
producties zowel op televisie als op radio". Deze
vraag geeft de indruk dat er geen eigen beleid is
gevoerd tot op heden, dat er geen eigen Vlaamse
producties geweest zijn. Het lid is integendeel van
oordeel dat door het totstandkomen van commer-
ciële televisie en regionale televisie de productie-
huizen nog nooit zo goed geboerd hebben.

De heer Carl Decaluwé pleit ervoor deze discussie
te hernemen bij het begin van de volgende legisla-
tuur. Mevrouw Marijke Dillen kondigt aan dat zij
deze resolutie bij het begin van de volgende legis-
latuur opnieuw zal indienen. Zij is het eens met de
opmerkingen van de heer Carl Decaluwé voor wat
de televisie betreft waar de situatie de laatste jaren
inderdaad aanzienlijk verbeterd is.

De heer Lieven Dehandschutter wenst zich aan te
sluiten bij de draagwijdte van deze resolutie. Hij
hoedt er zich wel voor om daaraan op basis van cij-
fers van een onderzoek ondoordachte conclusies te
verbinden. Hij stelt vast dat er in deze resolutie
geen gewag wordt gemaakt over de kwaliteitsas-
pecten van sommige programma’s. Hetzelfde lid is
van oordeel dat er ook goede anderstalige feuille-
tons geprogrammeerd worden die beduidend beter
zijn dan Vlaamse producties.
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De heer Lieven Dehandschutter verklaart dat hij
voorstander is dat de kleine regionale talen en cul-
turen meer media-aandacht zouden krijgen op de
Vlaamse openbare televisie en radio.

Concluderend verklaart hetzelfde lid dat hij zich
wel kan aansluiten bij de grote lijnen en teneur van
dit voorstel van resolutie.

De heer Peter Vanvelthoven verklaart dat hij in
principe geen problemen heeft met de vraag om
een wetenschappelijk onderzoek te laten verrich-
ten. Hij stelt zich wel vragen naar de finaliteit van
dergelijk onderzoek. Wat gebeurt er met de resul-
taten, wat is de bedoeling ? De heer Peter Vanvelt-
hoven hecht minder belang aan het aspect taal van
de programmatie maar is vooral bekommerd om
de kwaliteitsaspecten van de programmatie. Dat
aspect moet voor hem de belangrijkste parameter
zijn bij de programmatie.

Het lid heeft concluderend vooral vragen bij de be-
doeling van de indieners : wat beoogt men te ver-
wezenlijken met de resultaten van dit wetenschap-
pelijk onderzoek ?

Mevrouw Marijke Dillen repliceert dat het de be-
doeling is, aan de hand van wetenschappelijk on-
derbouwde gegevens, de nodige conclusies te trek-
ken. De indienster is het eens dat kwaliteit moet
primeren, maar zij vraagt ook voldoende respect
aan de dag te leggen voor de Nederlandse taal. En
zij moet vaststellen dat er thans geen enkel weten-
schappelijk gegeven voor de radio ter beschikking
is.

II. STEMMING

Het voorstel van resolutie wordt verworpen met 5
stemmen tegen 3.

De verslaggever, De wnd. voorzitter,

Emiel VERRIJKEN Tuur VAN WALLENDAEL
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